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Emne: Samråd Grindsted & Uggerhalne 

Bestyrelsesmøde 

Møde nr.: 3, 2024 

   

Sted: Kultur- og Borgerhuset i Grindsted 

Dato: 26. februar Tidsrum: 19 – 20  

Deltagere: Bendt Grønborg, Hanne Thomsen, Ellen Høgh, Jens Jørn Pedersen, Ole Schwarz Villy Aagaard Nielsen & 

Poul Dahl. Marie Louise deltog fra Borgerforeningen  

Fraværende: Afbud fra Leif Köhne og Lasse Breddam 

Indkalder:  Ole Schwarz Mødeleder: Vill Villy Aagaard Referent:  Poul Dahl 

Referat til: Mødedeltagerne og hammernyt.dk 

Næste møde: Onsdag den 18. september   

Formål: Når dagsordenen er gennemgået, har det samlede Samråd overblik over dets forskellige aktiviteter, har 

sikret fremdrift i projekter, konkluderet og truffet beslutninger.     

Udsendt & udleveret 

materiale: 

- Referat fra Bestyrelsesmøde den 30. april 

- Alle har gennemset hammernyt.dk for fejl, mangler og muligheder. 

Pkt. Resultater / aftaler / konklusioner Ansvarlig 

1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsorden godkendt 

Alle 

2. Godkendelse af referat fra mødet den 30. april 

Referat godkendt 

Alle 

3. Tilbagemelding fra de 6 udvalg + fra LAK & ”Projekt Hammer Bakker”  

- Cykelsti 

   Nyeste udvikling 

   Bendt oplyste, at der ikke er sket noget i færdselsudfordringerne i Grindsted. Breve og anden kommunikation 

   med Peder Sønderlund, AK giver intet resultat i forhold til 2-1 vej i Grindsted, 2-1vej på Hammervej og rund- 

   kørslen nord for Vodskov. Politiet har afvist at gå ind for lavere hastighed i Uggerhalne, som borgere der har 

   efterspurgt. 

   Det blev aftalt, at Bendt indkalder cykelstiudvalget for at drøfte, hvordan vi kan påvirke processen med de  

   forskellige opgaver, herunder gå videre til det politiske niveau.  

   Hanne undersøger om Grindsted Skole har fået  information fra AK om færdselssituationen ved skolen. 

   - Byudvikling  

  Udstykning i Grindsted og Uggerhalne, hvad er status?  

  Grindsted: 

     - Da Lasse ikke deltog i mødet, er der intet nyt. Vi forventer, at sagen kører som planlagt 

  Uggerhalne:  

    - Ny ejer på udstykningsparceller ved Skovgræsvej i Uggerhalne. Er lagt i ”mølpose” 

    - Kinnerup Autokommission påtænker at flytte virksomheden over på de tidligere arealer fra ”Ny Kinnerup”.  

      En proces foregår med at konvertere området fra landbrug til bolig/erhverv. Ejer af grunden er entreprenør  

      og ejendomsudvikler Henrik Sørensen, Stae. 

     - Mosen  

        Ole Peter holder stierne ved lige. 

     - Det Grønne Hold  

       Holder aftalte områder ved lige i Grindsted og Uggerhalne/Kinnerup. 

       Marie Louise oplyste, at ”Praktikanterne” udfører forskellige vedligeholdsopgaver.  
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Kunst- & Kultur 

   Arrangementer i 2024: 

    - Den 2/3 Jazz-eftermiddag i Huset 

    - Den 5/4 irsk folkemusik med Old Irish i Kultur- og Borgerhuset.  

    - Sommerfest i uge 34 gik forrygende med stor deltagelse til arrangementerne. Flot overskud. Villy tage  

      endnu et år i sommerfestudvalget. En ny person skal deltage og overtage på sigt, men hvem?? 

   - Den 18/8 var der musik i Uggerhalne med Per Worm. 

    - Der 14/9 fest ved Gadekæret med fokus på børnefamilier.  

    - Den 25/10 er der oktoberfest i Huset. Ole S. sender infomateriale til Poul til hammernyt.dk. 

    - Den 7/12 skal Nissehuerne sættes på svampene. 

- Ungeudvalg 

    Nye medlemmer på vej i udvalget skal sikre, at nye aktiviteter igangsættes.  

 - Lokalhistorie 

    Der er nu 18 lokalhistoriske artikler om Grindsted, Uggerhalne og Torndal på hammernyt.dk. Poul fortalte om 

    en ny historie om Vandsted, som vil blive offentliggjort senere.  

 - Hjemmeside 

    Opdateringen af hjemmesiden har medført, at en gennemgang af indholdet pågår.  

    Der er pt. 210 abonnenter. Størst trafik på hjemmesiden, når der lægges nyheder på siden og nyhedsmail  

    udsendes 

 - LAK 

    Intet nyt, men aktiv og dygtigt ledet organisation. 

 - Projekt Vandtårn 

    Midler til renoveringen er nu på plads. AK- Byg har overtaget projektet. Foreningen bag Vandtårnet kommer 

    til at ”drive” tårnet.   

Villy 
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4. Er det svært at lave et generationsskifte i bestyrelsen? Driller Facebook eller IT-systemerne? Vil I gerne være 

bedre til at fastholde jeres frivillige? Ønsker I at kommunikere til en ny målgruppe? Vil I gerne have et bedre 

”indeklima” i foreningen? Eller vil I være bed bedre til at samarbejde med andre, fx skolen? 

Arrangementsbeskrivelse: Udviklingsforløb for foreninger | Sundhed og Kultur (nemtilmeld.dk) 

Der er ikke interesse for initiativet hos os. 

Borgerforeningen overvejer. 

Ole S 

 

 

5. Skoleudvalg – status 

Ellen orienterede om møde med Skolen og Skolebestyrelsen: Skoleforvaltningen lægger vægt på, at vi skal have 

et skolevæsen i balance - fagligt og økonomisk bæredygtigt. Det handler om at bruge midlerne på den bedst 

tænkelige måde for de kommende generationer.  

Det handler bl.a. om økonomisk bæredygtighed: Skolerne skal gøres så rentable som overhovedet muligt. Der-

for mener Ellen, at der er fokus på de små skoler. Det siger sig selv, at klasse med få elever i snit er dyrere end 

klasse med mange elever.  

Der kan findes eksempler på yderligere ting, som gør, at mindre skoler kan være dyrere i drift end større skoler. 

Men, man glemmer så andre positive ting. 

 Et andet forhold, der blev drøftet var at eleverne skal oplæres i bæredygtighed: bl.a. passe på naturen, besøg 

ud af skolen, fokus på et godt miljø 

Der blev udleveret et statistikark, med elev-prognosetal for Grindsted Skole. Elevtallene ligger mellem 91 og 

100.  

Spørgsmålet er, om prognosetallene viser de reelle elevtal? Disse tal kender vi desværre ikke. 

Ellen og 

Hanne 

https://sundhed-kultur.nemtilmeld.dk/1839/
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6. Status på økonomi 

Pt. er der Vi startede året med 19.000 kr. der er forbrugt 16.000 kr. Pt. er der 3.000 kr. på kontoen. Kassereren 

venter utålmodigt på 15.000 kr. fra AK. 

Det gik trægt med Unioo, men alle har afleveret deres akkrediteter. 

Jens Jørn 

7. Nyt fra Borgerforeningen 

Der bliver julemarked den 23/11 

Sct. Hansfesten planlægges afholdt ved Madpakkehuset. 

Små arrangementer, bl.a. loppemarked 

Julelysene i Grindsted vil over tid blive udskiftet.  

Marie 

Louise 

8. Landsbyklyngen 

Lasse er stoppet som formand og gået ud af bestyrelsen 

 Per Kristensen er indtrådt. Intet nyt fra Landsbyklyngen. 

Ole S. 

9. Eventuelt 

- Renovering af skolens og byens legeplads- P-plads ved hal mm.  

  Blev ikke drøftet. 

 

- Landdistriktsudvalg - Landdistriktspolitik 2020: Status og visioner.   

  Torsdag 19. september kl. 17-20.30 – input til Ole om nedenstående 

  6 indsatsområder:  

  - Velfungerende lokalsamfund 

  - Mobilitet 

  - Byernes fysiske rammer 

  - Natur og grønne fællesarealer 

  - Landsbyfællesskab og relationer 

  - Erhverv og turisme 

  Blev ikke drøftet. 

 

- Under åben himmel – status 

  Et flot arrangement; herligt vejr; få deltagere; for sen information fra AK og Landsbyklyngen; Ingen  

  opslag til hammernyt.dk; vil formentlig blive gentaget i 2025.  

 

- Efterårets samrådsmøde i planzone 5 

   Ole efterspurgte deltager til dette møde. Kan ikke selv deltage. Ingen meldte sig. 

- Gadekæret. Gadekæret er grønt af alger. Beboer klager over, at børnene tror, at det er græs og går ud i  

   vandet. Vi har tidligere foreslået flere tiltag, men AK siger nej!  

   Ole S. kontakter endnu en gang Thomas Lam for en løsning.   

Alle 
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10. Næste møde:  

18/11 kl. 19 i Huset.  

Lasse bestiller Huset. 

Alle 

Lasse 

 

  

 

 


